
․

․

․

․

․



 
 
 
 
 
 
²ÚÈÀÜîð²Üø ¶Çï³Ï³Ý Ñ³Ý¹»ë 

96 

 

․

․ ․

․

․ ․



 
 
 
 
 
 
²ÚÈÀÜîð²Üø ¶Çï³Ï³Ý Ñ³Ý¹»ë 

97 

 

 

․



 
 
 
 
 
 
²ÚÈÀÜîð²Üø ¶Çï³Ï³Ý Ñ³Ý¹»ë 

98 

 

․

․

․

․

 

 

 



 
 
 
 
 
 
²ÚÈÀÜîð²Üø ¶Çï³Ï³Ý Ñ³Ý¹»ë 

99 

 

․

 ․

 ․

 ․

․

․



 
 
 
 
 
 
²ÚÈÀÜîð²Üø ¶Çï³Ï³Ý Ñ³Ý¹»ë 

100 

 

․

․

․

․

․



 
 
 
 
 
 
²ÚÈÀÜîð²Üø ¶Çï³Ï³Ý Ñ³Ý¹»ë 

101 

 

․

․

․

․



 
 
 
 
 
 
²ÚÈÀÜîð²Üø ¶Çï³Ï³Ý Ñ³Ý¹»ë 

102 

 

․

․



 
 
 
 
 
 
²ÚÈÀÜîð²Üø ¶Çï³Ï³Ý Ñ³Ý¹»ë 

103 

 

․

 

 ․ ․

 ․ ․

4. ․ ․

 

5. Рой О. М., 2006, “Система государственного и муниципального управления”, Питер, 

301 с. 

6. The World Bank: Farvacque-Vitkovich C., Kopanyi M., 2014, “Municipal Finances: A 

Handbook for Local Governments”, Green Press Initiative, 489 p. 



 
 
 
 
 
 
²ÚÈÀÜîð²Üø ¶Çï³Ï³Ý Ñ³Ý¹»ë 

104 

 

Gohar AGHAJANYAN 

Mechanisms for increasing the efficiency of local expenditure management 
Key words: community budget, expenditure management system, revenue forecasting, delegated 

powers 
 

The article discusses the international experience of implementation of local expenditure 

management system, its components, the need for an effective expenditure concept, the 

procedure for implementing an expenditure policy in the communities of the Republic 

of Armenia. The share of municipal budget expenditures in public expenditures has been 

analyzed to determine the degree of the powers delegated to the local self-government 

bodies by the state authorities, the regression model that represents the relationship 

between the local revenue realization percentage and local expenditure realization per-

centage, has been developed. As a result of the analysis, a number of proposals has been 

made for implementation of local expenditure management system in RA. 
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В статье были рассмотрены международный опыт внедрения системы управления 

местными расходами, ее составляющие, необходимость эффективной концепции 

расходов, порядок реализации расходной политики в сообществах РА. Доля рас-

ходов муниципального бюджета в государственных расходах была проанализиро-

вана для определения степени полномочий, делегированных органам местного са-

моуправления органами государственной власти, была разработана регрессионная 

модель, которая представляет взаимосвязь между процентами реализации мест-

ных доходов и расходов. В результате анализа был внесен ряд предложений по 

внедрению системы управления местными расходами в РА.  


